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           02/08/2018   

EEX Group Update: 3rd Quarter 2019 

 

Volume overview 

 

Commodity Unit Q3/2019 Q3/2018 Change 

Power Spot Market 

European Power Derivatives Market 

US Power Derivatives Market 

Power Total 

TWh 

144.7 

994.1 

445.1 

1,583.9 

138.0 

862.2 

229.4 

1,229.6 

5% 

15% 

94% 

29% 

Gas Spot Market 

Gas Derivatives Market 

US Gas 

Natural Gas Total 

TWh 

326.0 

354.1 

2.1 

682.1 

236.0 

224.7 

n/a 

460.7 

38% 

58% 

n/a 

48% 

EU Environmental Products Million tonnes 

of CO2 

307.4 818.4 -62% 

US Environmental Products contracts 21,710 n/a n/a 

Agricultural Products contracts 21,505 24,037 -11% 

Freight contracts 14,550 6,875 112% 
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Key achievements 

 

 In July, EEX Group announced that it will introduce a clearing service for Japanese power 

derivatives, to be launched in the first half of 2020. The new products will be the first ones for 

the Asian market on the EEX Power Derivatives platform, which currently comprises 20 

market areas in Europe. More: https://www.eex.com/en/about/newsroom/news-detail/eex-

group-to-launch-clearing-services-for-japanese-power-derivatives-in-2020-/98662 

 

 In August, the clearing house ECC successfully migrated its position and transaction 

management system for its cleared derivatives markets to the C7 system, developed by 

Deutsche Börse Group: https://www.ecc.de/ecc-en/about-ecc/news/press-releases/ecc-

completes-migration-to-c7-clearing-system/99298 

 

 In September, EEX and Powernext announced their plan to offer power derivatives and gas 

markets under one Exchange license by integrating Powernext into EEX as of 1 January 

2020: https://www.eex.com/en/about/newsroom/news-detail/press-release--eex-and-

powernext-intend-to-offer-power-derivatives-and-gas-markets-under-one-exchange-

license/99792 

 

 In September, Nodal Exchange expanded its product offering in natural gas, by introducing 

seven new Henry Hub natural gas contracts: https://www.nodalexchange.com/nodal-

exchange-announces-expansion-of-natural-gas-futures-and-introduction-of-natural-gas-

options/ 

 

 On 18th September, Powernext successfully conducted the first auction of Guarantees of 

Origin (GO) for the French state. The auctions will be held on a monthly basis: 

https://www.powernext.com/press-release/successful-launch-monthly-auctions-guarantees-

origin-france 

 

 Also in September, EPEX SPOT celebrated its 10th anniversary, looking back on a decade of 

achievements that brought the European electricity sector closer together. EPEX SPOT was 

founded as a joint venture of EEX and Powernext in September 2009: 

http://www.epexspot.com/en/press-media/press/details/Press/show_detail/41043 
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https://www.ecc.de/ecc-en/about-ecc/news/press-releases/ecc-completes-migration-to-c7-clearing-system/99298
https://www.eex.com/en/about/newsroom/news-detail/press-release--eex-and-powernext-intend-to-offer-power-derivatives-and-gas-markets-under-one-exchange-license/99792
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https://www.powernext.com/press-release/successful-launch-monthly-auctions-guarantees-origin-france
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Spotlight: Eastern-European Futures with continuous growth 

 

On the EEX power derivatives market, futures for Eastern Europe continue their steady growth. In 

June this year EEX extended its product range to financially settled futures for Bulgaria, Serbia and 

Slovenia. These products complement the previous offering which include the Czech Republic, 

Hungary, Poland, Slovakia and Romania and which have been migrated in cooperation with Power 

Exchange Central Europe (PXE). In the third quarter, a volume of 46.4 TWh was traded, which 

corresponds to a growth of 47 percent as against the same period of the previous year. The 

Bulgarian, Serbian and Slovenian contracts contributed 689,877 MWh to the volume.  
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EEX Group provides market platforms for energy and commodity products across the globe and 

provides access to a network of more than 600 trading participants. The group offers trading in energy, 

environmental products, freight, metal and agriculturals as well as subsequent clearing and registry 

services. EEX Group consists of the trading venues European Energy Exchange (EEX), EPEX SPOT, 

Powernext (which operates the PEGAS platform), EEX Asia, Power Exchange Central Europe (PXE) 

and Nodal Exchange as well as the registry provider Grexel Systems and the clearing houses 

European Commodity Clearing (ECC) and Nodal Clear. EEX is a member of Deutsche Börse Group. 

More information: www.eex-group.com. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Contact: 

 

EEX Public Relations  

T +49 341 2156-300 (Leipzig) | +44 207 862-7568 (London) 

presse@eex.com 

 

www.eex-group.com
mailto:presse@eex.com
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Pressemitteilung                                   10.10.2019 
 
 
           02/08/2018 

EEX Group Update: 3. Quartal 2019 

 

Handelsvolumen 

 

Commodity Einheit Q3/2019 Q3/2018 Veränd. 

Strom-Spotmarkt 

Strom-Terminmarkt Europa 

Strom-Terminmarkt USA 

Strom-Gesamt 

TWh 

144,7 

994,1 

445,1 

1.583,9 

138,0 

862,2 

229,4 

1.229,6 

5% 

15% 

94% 

29% 

Gas-Spotmarkt 

Gas-Terminmarkt 

US Gas 

Gas Gesamt 

TWh 

326.0 

354,1 

2,1 

682,2 

236.0 

224,7 

n/a 

460,7 

38% 

58% 

n/a 

48% 

EU-Emissionsberechtigungen Mio. Tonnen 

CO2 

307,4 818,4 -62% 

US-Emissionsberechtigungen Kontrakte 21.710 n/a n/a 

Agrarprodukte Kontrakte 21.505 24.037 -11% 

Fracht Kontrakte 14.550 6.875 112% 
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Meilensteine 

 

 Die EEX Group kündigte im Juli die Einführung eines Clearing-Services für Strom-

Terminprodukte in Japan an. In der ersten Jahreshälfte 2020 sollen die Kontrakte an den 

Start gehen und sind damit die ersten asiatischen Produkte am Strom-Terminmarkt der EEX, 

der aktuell 20 Marktgebiete in Europa abdeckt. Mehr: 

https://www.eex.com/de/about/newsroom/news-detail/eex-group-plant-

clearingdienstleistungen-fuer-japanische-stromterminprodukte-in-2020/98666 

 

 Im August migrierte die ECC ihr Positions- und Transaktionsmanagement-System für die von 

ihr geclearten Terminmärkte auf das C7-System, entwickelt durch die Gruppe Deutsche 

Börse: https://www.ecc.de/ecc-en/about-ecc/news/press-releases/ecc-completes-migration-

to-c7-clearing-system/99298 

 

 Im September gaben die EEX und die Powernext ihre Pläne bekannt, die Stromtermin- und 

Erdgasmärkte unter einer Börsenlizenz zusammenzulegen. Die Integration der Powernext in 

die EEX ist zum 1. Januar 2020 geplant: https://www.eex.com/de/about/newsroom/news-

detail/pressemitteilung--eex-und-powernext-beabsichten-buendelung-der-stromtermin--und-

gasmaerkte-unter-einer-boersenlizenz/99798 

 

 Im September erweiterte die Nodal Exchange ihr Produktangebot am US-Gasmarkt um 

sieben Henry Hub-Erdgaskontrakte: https://www.nodalexchange.com/nodal-exchange-

announces-expansion-of-natural-gas-futures-and-introduction-of-natural-gas-options/ 

 

 Am 18. September fand an der Powernext die erste Auktion von Herkunftsnachweisen für 

Frankreich statt. Mehr: https://www.powernext.com/press-release/successful-launch-monthly-

auctions-guarantees-origin-france 

 

 Die EPEX SPOT feierte im September ihr 10-jähriges Jubiläum und blickt auf ein Jahrzehnt 

von Errungenschaften zurück, die den europäischen Strommarkt näher zusammengebracht 

haben. EPEX SPOT wurde im September 2009 als Joint Venture der EEX und der Powernext 

gegründet. Mehr dazu: http://www.epexspot.com/en/press-

media/press/details/Press/show_detail/41043 
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Spotlight: Stromprodukte in Osteuropa wachsen weiter 

 

Am Strom-Terminmarkt der EEX setzten die Futures für Osteuropa ihr kontinuierliches Wachstum 

fort. Im Juni dieses Jahres erweiterte die EEX die Produktpalette um finanziell abgewickelte Strom-

Futures für Bulgarien, Serbien und Slowenien. Diese ergänzen die Strom-Futures für Tschechien, 

Ungarn, Polen, Slowakei und Rumänien, die im Rahmen der Kooperation mit der Power Exchange 

Central Europe auf die EEX-Plattform überführt wurden. Im 3. Quartal 2019 wurde ein Volumen von 

46,4 TWh gehandelt, was einem Wachstum von 47 Prozent zum Vorjahreszeitraum entspricht, die 

neuen Produkte für Bulgarien, Serbien und Slowenien trugen 689.877 MWh zum Volumen bei.  
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Die EEX Group betreibt Marktplätze für Energie- und Commodity-Produkte weltweit und bietet 

Zugang zu einem Netzwerk von mehr als 600 Handelsteilnehmern. Das Angebot der Gruppe umfasst 

den Handel mit Energie, Umweltprodukten, Fracht, Metallen und Agrarprodukten sowie Clearing- und 

Register-Dienstleistungen. Zur EEX Group gehören die Handelsplätze European Energy Exchange, 

EEX Asia, EPEX SPOT, Powernext (Betreiber der PEGAS-Plattform), Power Exchange Central 

Europe (PXE) und Nodal Exchange sowie der Registerbetreiber Grexel Systems und die 

Clearinghäuser European Commodity Clearing (ECC) und Nodal Clear. Die EEX ist Mitglied der 

Gruppe Deutsche Börse. Weitere Informationen unter: www.eex-group.com. 
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